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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime poslanickog kluba

DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedede pitanje;

Gospodine predsjednice.

Da li ce se u ovoj studijsko] godin! izvrsiti upis studenata u prvu godinu

osnovnih studija na studijski program Visoka medicinska gkola u Beranama, u

skladu sa Odiukom Vlade od 6. jula 2017. godlne!?

Obrazlozenje:

Javnost je upoznata da upis na studijski program Visoka medicinska skoia

u Beranama jos nije reaiizovan, dok na ostalim programima Unlverziteta Crne

Gorejeste.

Kao sto je poznato, Zakon o visokom obrazovanju proplsuje da Vlada, u

postupku davanja sagiasnosti na Konkurs, a na predlog organa upravljanja

ustanove, donosi odiuku o broju studenata koji de se finansirati iz Budzeta za

odredeni studijski program, u skladu sa brojem propisanlm u iicenci javne

ustanove, a da na osnovu ove odiuke Vlade ,Upravni odbor Univerziteta

rasplsuje konkurs.
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Takode, poznato je ,da se Vlada jos u junu izjasnila da nema promjene
sjedista Visoke medicinske skole u Beranama, odnosno da sjediste ostane u
Beranama a da Ministarstvo prosvjete i Ministarstvo zdravlja u saradnji sa
Univerzitetom Crne Gore i Medicinskim fakultetom Podgorica preduzmu sve

neophodne mjere za unapredenje usiova 1 kvaliteta prakticne nastave za
polaznike Studijskog programa primijenjenih studija na Medicinskom fakultetu
- VIsoko] medicinskoj skoll sa sjedistem u Beranama.

Kao sto je poznato ,ta odiuka do sada nije realizovana, a zainteresovan!
student! zeljno iscekuju konkurs za upis.Buduci da je nedavno zavrsen
kompleks Univerzitetskog centra u Beranama u koji je ulozeno 4 mlliona eura,
za potrebe studijskih programa pri Univerzltetu Crne Gore ,stvoreni su
kvalitetni sadrzaji za boravak studenata i izvodjenje nastave.Hvala .
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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 24. jula 2017. godine, kako bi isti bili dostavljeni
uvazenim poslanicima.

S postovanjem.

\

Dusko Markovic



Klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore

Prof, dr Miodrag Radunovic

Gospodine predsjednice.

Do li ce se u ovoj studijskoj godini izvrsiti upis studenata u prvu godinu osnovnih studija no
studijski program Visoka medicinska skola u Beranama, a skladu so Odiukom Vlade ad 6. jula
2017. godine!?

Obrazlozenje

Javnost je upoznata do upis no studijski program Visoko medicinska skola u Beranama jos
nije reaiizovan, dok no ostalim programima Univerziteta Crne Gore Jeste.

Koo sto Je poznato, Zakon o visokom obrazovanju propisuje do Viada, u postupku davanja
soglasnosti no Konkurs, a no predlog organa upravljanja ustanove, donosi odiuku o broju
studenata koji ce se finansirati iz Budzeta za odredeni studijski program, u skladu so brojem
propisanim u licenci javne ustanove, a da no osnovu ove odiuke Vlade, Upravni odbor
Univerziteta raspisuje konkurs.

Takode, poznato je, da se Vlada jos u junu izjasnila da nemo promjene sjedista Visoke
medicinske skole u Beranama, odnosno do sjediste ostane u Beranama, a da Ministarstvo

prosvjete i Ministarstvo zdravija u saradnji so Univerzitetom Crne Gore i Medicinskim

fakultetom Podgorica preduzmu sve neophodne mjere za unapredenje usiova i kvaliteta
prokticne nastove za polaznike Studijskog programa primijenjenih studija no Medicinskom
fakultetu - Visokoj medicinskoj skoli so sjedistem u Beranama.

Kao sto je poznato, ta odiuko do soda nije reaUzovana, a zointeresovani studenti zeljno
iscekuju konkurs za upis. Buduci da je nedavno zavrsen kompleks Univerzitetskog centra u
Beranama u koji je ulozeno 4 mlliona euro, za potrebe studijskih programa pri Univerziteta
Crne Gore, stvoreni su kvalitetni sadrzaji za borovak studenata i izvodenje nastave.

Hvala.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Gospodine predsjednice,

UvazenI poslanice Radunovicu,

Prije svega zahvaljujem Vam na ovom pitanju, koje mi daje priliku da u crnogorskom

Pariamentu, a ujedno i cjelokupnoj javnosti, ukazem na jednu krajnje besmislenu polemiku

koja se danima i nedjeljama vodi u medijima, a povodom upisa studenata u prvu godinu

osnovnih studija na studijskom programu Visoka medicinska skola Unlverziteta Crne Gore,

koji se realizuje u Beranama.

Necu podsjecati na sadrzaj te polemike. Ostrascenost I jednostranost kojom je Vlada zasuta

ovim povodom od pojedinaca iz rukovodstva Univerziteta, prevazllazi sve mjere i granice

dobrog ukusa, argumentovane rasprave i akademskog rjecnika. Iz takve orkestrlrane

kampanje u jednom broju medija mogao bl se steel utisak da je Vlada Crne Gore, sa

premljerom na celu, nasrnula na Univerzitet, sa zeljom da zatre svaku klicu autonomlje ove

vodece obrazovne instituclje u Drzavi, kao i da zada smrtni udarac kvalltetu visokog

obrazovanja u nasoj zemlji!

Cinjenice, naravno, govore potpuno suprotno.

Predlazuci Program rada ove Vlade, 28. novembra prosle godlne u istom ovom Domu,

posebnu paznju sam posvetio upravo obrazovanju, kao strateskom sektoru od cijeg kvaliteta

u ogromno] mjeri zavisi ukupan drustveni napredak Crne Gore. Podsjeticu, saopstio sam tada

da je neophodno usiove i profile studija usaglasiti sa standardom kvaliteta visokog

obrazovanja, all i sa potrebama trzista rada i pravcima razvoja Drzave.

Takvo opredjeljenje Vlada je u najkracem mogucem roku, za svega pola godine, pretocila u

set zakona kojima je zaokruzen proces reforme sistema obrazovanja. Rijec je o ukupno

sedam zakona iz ove oblasti, na cijoj je finalizaciji radio minister Sehovic sa svojim timom, na

cemu im i ovom prilikom odajem priznanje. Medu njima je i Zakon o izmjenama i dopunama

Zakona o visokom obrazovanju. Cijenimo da je na ovaj nacin Vlada ucinila veliki reformski

iskorak i stvorila pretpostavke za unapredenje kvaliteta svih nivoa obrazovnih insitucija u

Crnoj Gori.

Sve te korake Vlada je preduzimala u koordinaciji sa Univerzitetom, uvazavajuci znacajan dio

sugestija i smjernica koje su dolazile sa te adrese.

Vlada se vrlo pazljivo i bez ogranicenja - a u situaciji kada je morala da sprovodi Plan fiskalne

•konsolldacije uz mjere koje su podrazumijevale stednju - odnosila i prema finansijskim

zahtjevima koji su stizall sa Unlverziteta, izlazeci u susret predlozima za kapitalne investicije i

ukupnoj razvojno-investlcionoj politici Unlverziteta Crne Gore. Za ovu godinu, Vlada je



povecala budzet Univerziteta u odnosu na 2016. za oko pola miliona eura; samo za njihove
kapitalne investicije opredijelili smo oko 800 hiljada eura.

Ja sam licno, u ovih prethodnih nekoliko mjeseci, imao vise susreta 1 razgovora i sa
profesorima 1 sa studentima Univerziteta, iskazujuci punu" spremnost za zajednicki rad na
temama od znacaja za akademsku zajednicu.

Oni dobro znaju da su vrata mog Kabineta uvijek otvorena za njih.

1, konacno, Vlada je prije tri mjeseca, preko svojih pet predstavnika u Upravnom odboru
Univerziteta podrzala ponovni izbor Radmile Vojvodic za rektorku, jer je to bio predlog koji je
stigao sa Univerziteta, i upravo ne zeleci da se mijesa u kadrovsku autonomiju akademske
zajednice.

U najkracim crtama, to je bio odnos ove Vlade prema Univerzitetu u prethodnih pola godine.

Stvari se medutim dramaticno mijenjaju pocetkom juna," i to - gle cuda i zbog cega?

Podsjeticu da je Vlada na sjednici od 1. juna 2017. godine, razmatrala Odiuku Upravnog
odbora Univerziteta o promjeni sjedista studijskog programa Visoka medicinska skola iz
Berana u Podgoricu. Tim povodom Vlada je, imajuci u vidu uspjesnu dvanaestogodisnju
tradiciju postojanja ove skole, kao i vodeci racuna o obrazovnim ali i sirim drustvenim
potrebama sjevera Crne Gore, donijela Odiuku u okviru svojih ingerencija, saglasno
osnivackim ovlascenjima utvrdenim Zakonom o visokom obrazovanju, da sjediste Visoke
medicinske skole ostane u Beranama.

Dalje, Vlada je na sjednici od 6. jula 2017. godine, razmatrajuci Predlog odiuke o upisu
studenata u prvu godinu osnovnih studija Univerziteta Crne Gore za studijsku 2017/2018.
godinu - donijela Odiuku da se upise i 70 studenata na Visoku medicinsku skolu u Beranama.
Ta odiuka je u potpunosti u skladu sa clanom 65 Zakona o visokom obrazovanju koji glasi,
citiram: „Vlada Crne Gore donosi odiuku o broju studenata koji ce se finansirati iz budzeta
Crne Gore za odredeni studijski program, u skladu sa brojem propisanim u licenci javne
ustanove". Zavrsen citat.

To su odiuke Vlade i ja pozivam Upravni odbor Univerziteta da ih sprovede u zivot. Da na taj
nacin omogucimo mladim ljudima sa sjevera Crne Gore da se skoluju i da nakon toga ostanu
u svom kraju.

Od rukovodstva Univerziteta ocekujem da razumije i podrzi stratesku drzavnu poiitiku i
doprinese brzem razvoju i napretku sjevera nase zemlje. Drzavna je politika, a ne samo
politika ove Vlade, da se prije 12 godina donese odiuka o otvaranju Visoke medicinske skole
u Beranama. Drzavna je politika o izgradnji Univerzitetskog centra u Beranama! Dakle, ova
Vlada slijedi kontinuitet napora nekoliko prethodnih Vlada da se na sjeveru Crne Gore stvore
boiji usiovi za zivot, ucenje, studiranje i rad.



Radicemo to naravno i ubuduce, rekao bih jos posvecenije nego ikada. Ja garantujem
stanovnicima sjevernih opstina da ce svi kapitaini projekti u njihovim sredinama biti
realizovani: od auto puta i mreze regionalnih i lokalnih puteva do infrastrukturnih objekata u
oblasti obrazovanja, zdravstva i sporta. Koliko sjutra, Vlada ce poceti da stvara usiove i za
otvaranje fakulteta za poljoprivredu i turizam u Beranama i Bijelom Polju. Veoma jasno
kazem: ne ulaze ovo drustvo milijardu eura u auto put da bi se sa sjevera i dalje odlazilo, vec
da bi se na sjeveru ostajalo!

Ukoliko se Upravni odbor Univerziteta oglusi o zahtjev Vlade, zelim i to da jasno saopstim,
necemo insistirati na zakonsko] mogucnosti da Vlada, kao osnivac, na Univerzitetu uvede
posebne mjere za ostvarivanje Javnog interesa. VJeruJem da ce na Univerzitetu, kada prode
vrijeme i glave se ohiade, razumjeti sta su strateski drzavni interesi i podrzati napore Vlade
da se oni realizuju.

U meduvremenu, ukoliko Upravni odbor Univerziteta ne uvazi Vladinu odiuku, studentlma
koji namjeravaju da upisu prvu godinu studija na Visoko] medicinskoj skoli porucujem da
obave upis tamo gdje im to bude omoguceno, a Vlada ce obezbijediti potrebnu finansijsku
podrsku.

1 nije sve ovo sto sam naveo nesto sto mene kao premijera brine. Jer je Viada Je sprovodila u
djelo i mnogo teze i kompleksnije odluke u prethodnim mjeseclma. Ono sto me brine Je
zaprepascujuca agitacija na niskom nivou koja je prethodlla nedjeljama i koja je
demonstrirana. Odjednom, preko noci, za njih su medicinske sestre koje studiraju u
Beranama postale neznavene I nesposobne da obavljaju vazan posao u sistemu zdravstvene
zastite! Pa ih zato treba preseliti u Podgoricu, da bi se obucavale u Klinickom centru!

Nemam dakle ni trunku dileme da sa Univerziteta nije stigao niti jedan valjan argument koji
bi opredijelio Viadu da podrzi preseljenje Visoke medicinske skoie iz Berana u Podgoricu.
Naprotiv, mnogo je argumenata da se podrzi rad te skoie u Beranama, sa koje je izaslo vec
oko 350 medicinskih radnlka koji su se zaposlili i u nasoj zemiji, i u inostranstvu. I nemamo
saznanja da je bile ko od ijekara i specijalista u medicinskim ustanovama u kojima one rade,
imao primjedbi na nivo njihovog strucnog znanjal

Podsjeticu i na to da je prethodna Vlada Crne Gore opredijelila sredstva da se u Beranama, u
cilju stvaranja dobrih usiova za studiranje i zivot studenata, izgradi Univerzitetski kompleks,
koji bi u septembru trebalo da se stavi u funkciju. U stvari ne trebalo, stavice se! Ukupna
vrijednost utrosenih sredstava na rekonstrukciji i opremanju objekta iznosi preko 3,5 mlliona
eura.

izmjestanjem Visoke medicinske skoie iz Berana u Podgoricu taj kompleks u potpunosti bi
izgubio svoju svrhu! Ova Vlada to naravno nece dozvoliti. Nece, jer bi na taj nacin ponistila i
obezvrijedila napore prethodne Vlade da se u Beranama stvore boiji usiovi za.studiranje!
Dakle, nastavicemo sa uiaganjem u razvoj Univerzitetskog centra u Beranama, kao i u



potpuno osposobljavanje bolnica u Beranama i Bijelom Polju za pruzanje tercijarnog nivoa
zdravstvene zastite.

Uvazeni poslanici,

Nijesam htio ni vas, ni ukupnu javnost da zamaram detaljima vezanim za zakonska rjesenja
koja se ticu prava i obaveza Vlade u ovoj oblasti; niti o procedurama za licenciranje i
akreditaciju studijskih programa. Uvjeravam vas da su Ministarstvo prosvjete i Vlada
ispostovali sve procedure potrebne za donosenje odiuke kojom je nalozila Univerzitetu da
obavi upis nove generacije studenata na Visokoj medicinskoj skoli u Beranama. Takva odluka,
kao sto sam obrazlozio, nije donesena zato sto se Vlada sujetno drzi svojih opredjeijenja i sto
ne zeli da uvazi argumente za suprotan stav. Vec zato sto takve argumente nijesmo culi!

Na kraju, pozivam pojedince iz rukovodstva Univerziteta da se manu medijskih kampanja
uperenih protiv Vlade i da se vrate svom poslu. Pozivam Ih da ne zioupotrebljavaju
predstavnike studenata 1 uplicu ih u besmisiene ratove protiv Vlade. Pozivam ih da
autonomiju Univerziteta sagledaju na temelju najvisih evropskih standarda, a ne sopstvene
umisljenosti o sadrzaju pojma autonomije; da ne manipulisu floskulama o politickim
pritiscima, kada su veoma svjesni da iz ove Vlade takvu vrstu pritisaka niti su imali, niti ce
imati.

Ne dozvoljavam, medutim, da se spocitava Vladi Crne Gore i meni kao premijeru da ne
razumijemo kakav znacaj ima Univerzitet, i da povlacimo poteze koji su upereni protiv
autonomije Univerziteta. To jednostavno nije tacnol

Hvala Vam.


